

TUESDAY, APRIL 8, 1986

(2)

The Standing Committee on Justice and Solicitor General met at 3:40 o'clock p.m. this day, the Chairman, Blaine A. Thacker, presiding.

Members of the Committee present: Pierre H. Cadieux, David Daubney, Bob Horner, Jim Jepson, Bob Kaplan, Alex Kindy, John V. Nunziata, Blaine A. Thacker and Ian Waddell.

Other Member present: Joe Reid.

Appearing: The Honourable Perrin Beatty, Solicitor General of Canada.

Witness: From the Department of the Solicitor General: Fred Gibson, Deputy Solicitor General.

The Order of Reference dated Thursday, February 27, 1986, being read as follows:

ORDERED,—That Justice Votes 1, 5, 15, 20, 25, 30, 35, 40 and 45; That Solicitor General Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30 and 35; and That Privy Council Vote 30 for the fiscal year ending March 31, 1987, be referred to the Standing Committee on Justice and Solicitor General.

The Chairman presented the **FIRST REPORT** of the Sub-Committee on Agenda and Procedure, which is as follows:

Your Sub-committee met on Tuesday, March 25, 1986, to plan its future business.

It has agreed to make the following recommendations:

1. That the following witnesses be invited to appear during the month of April in relation to the Order of Reference dealing with the Main Estimates for 1986-87:

—The Hon. Perrin Beatty, Solicitor General of Canada (2 meetings)

—The Hon. John Crosbie, Minister of Justice and Attorney General of Canada (2 meetings)

—Law Reform Commission (1 meeting)

2. That the following witnesses be invited to appear during the two first weeks of May in relation to the Order of Reference dealing with the Review of the Access to Information and Privacy Acts:

—The Hon. John Crosbie, Minister of Justice and Attorney General of Canada (1 meeting)

—The Hon. Robert de Cotret, President of the Treasury Board (1 meeting)

—Inger Hansen, Information Commissioner (1 meeting)

—John Grace, Privacy Commissioner (1 meeting)

3. That an *in camera* briefing session, dealing with the Review of the Access to Information and Privacy Acts be held on Monday, May 5 at 5 p.m. with Professors David Flaherty and Murray Rankin present.

LE MARDI 8 AVRIL 1986

(2)

Le Comité permanent de la justice et du Solliciteur général se réunit, aujourd'hui à 15 h 40, sous la présidence de Blaine A. Thacker, (*président*).

Membres du Comité présents: Pierre H. Cadieux, David Daubney, Bob Horner, Jim Jepson, Bob Kaplan, Alex Kindy, John V. Nunziata, Blaine A. Thacker, Ian Waddell.

Autre député présent: Joe Reid.

Comparaît: L'honorable Perrin Beatty, Solliciteur général du Canada.

Témoin: Du ministère du Solliciteur général du Canada: Fred Gibson, sous-solliciteur général.

Lecture de l'ordre de renvoi du jeudi 27 février 1986 est donnée en ces termes:

IL EST ORDONNÉ,—Que les crédits 1, 5, 15, 20, 25, 30, 35, 40 et 45, Justice; Que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30 et 35, Solliciteur général; et Que le crédit 50, Conseil privé, pour l'exercice financier se terminant le 31 mars 1987, soient déferés au Comité permanent de la justice et du Solliciteur général.

Le président présente le **PREMIER RAPPORT** du Sous-comité du programme et de la procédure, libellé en ces termes:

Votre Sous-comité s'est réuni le mardi 25 mars 1986 pour planifier ses futurs travaux.

Il a convenu de faire les recommandations suivantes: . . .

1. Que les témoins suivants soient invités à comparaître durant le mois d'avril relativement à l'ordre de renvoi portant sur le Budget des dépenses principal de 1986-1987:

—L'hon. Perrin Beatty, Solliciteur général du Canada (2 séances)

—L'hon. John Crosbie, ministre de la Justice et Procureur général du Canada (2 séances)

—La Commission de la réforme du droit (1 séance)

2. Que les témoins suivants soient invités à comparaître durant les deux premières semaines de mai relativement à l'ordre de renvoi portant sur l'examen de la Loi sur l'accès à l'information et de la Loi sur la protection des renseignements personnels:

—L'hon. John Crosbie, ministre de la Justice et Procureur général du Canada (1 séance)

—L'hon. Robert de Cotret, président du Conseil du Trésor (1 séance)

—Inger Hansen, commissaire à l'information (1 séance)

—John Grace, commissaire à la protection de la vie privée (1 séance)

3. Qu'une séance d'information à huis clos portant sur l'examen de la Loi sur l'accès à l'information et de la Loi sur la protection des renseignements personnels ait lieu le lundi 5 mai à 17 heures, et que MM. David Flaherty et Murray Rankin y participent.